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Redactioneel

Lieve Veefokkertjes,

Ondanks de kou van afgelopen 
maanden hebben onze handen de 
vulpennen kunnen omvatten en een 
mooi stukje weten te schrijven voor 
jawel, de eerste Koeieletters van de 
redactiecommissie 2016-2017!

Hoewel het eerste semester van dit 
collegejaar alweer zijn einde nadert, 
hebben de commissies niet stilgezet-
en. Zowel de nieuwe aanwas, als 
ouderejaars hebben weer heel wat 
kennis kunnen vergaren op lezin-
gen en excursies. Over een van de 
drukbezochtste lezingen ‘Fosfaatre-
chten’ zal Jens van Rijssel jullie iets 
vertellen. Daarnaast zien we Sophie 
Versteegen terug in de rubriek ‘Diere-
narts en dan’ en vertelt Remco Vos 
vol passie over hun familiebedrijf in 
‘Boerenbloed’.

Daar komt bij dat we de rubriek ‘Jan-
na, Jannie en de kinderen’ in het lev-
en hebben geroepen. Nieuwsgierig 
geworden? Blader dan snel naar pa-
gina 31.

Met het zweet op de rug, maar ook 
met veel plezier hebben wij aan 
deze editie gewerkt zodat het nodige 
nieuws weer kenbaar gemaakt kon 
worden aan de leden van onze moo-
ie vereniging.

Veel plezier met dit leesvoer!

Groetjes,

Meike de Ridder 
Redactiecommissie

Tom & Femke
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Voorzitterswoord

De afgelopen maanden hebben wij 
als bestuur aan jullie kunnen wen-
nen maar zeker ook andersom. Ik 
hoop dat het bij jullie net zo bevalt 
als voor ons. De eerste lezingen zijn 
alweer geweest, de eerste schaap-
jes zijn geschoren en wij hebben ons 
goed kunnen settelen in ons hok. 
Maar al snel is het natuurlijk voor de 
Veefokker tijd om weer het ouderli-
jk huis aan te doen en hier zich vol 
te vreten (en misschien nog even te 
helpen op de boerderij) om zo weer 
goed de donkere en koude winter 
door te komen.

Dus nadat de gezelligheid weer goed 
is aangevuld tijdens de kerstdagen 
en oud en nieuw met slechts een 
paar kleerscheuren overleefd is, be-
gint het nieuwe jaar voor de Veefok-
kers ook weer.

De goede voornemens die zijn ge-
maakt zullen natuurlijk weer netjes 
allemaal geduldig op papier blijven 
staan en hopelijk ooit uitgevoerd 
worden. Deze uitvoering blijkt al-
leen vaak lastiger dan verwacht. De 
voornemens van ons bestuur zijn 
natuurlijk al eerder vastgesteld en wij 
zijn druk bezig deze in uitvoering te 
brengen. Hopelijk kunnen wij alles 
uitvoeren wat er het komende jaar 
gepland staat maar met een beetje 
hulp van jullie moet dit zeker lukken. 

De komende tijd zal er  weer van al-
les gaan plaatsvinden in Veefokkers 
land. Rond de tijd dat jullie dit lezen 
zullen jullie allemaal weer hard aan 
de studie zijn, zijn de eerste ten-

tamens alweer voorbij en zullen 
natuurlijk ook de eerste Veefokker 
waardige activiteiten van 2017 voor-
bij zijn. Maar de belangrijkste activi-
teit is natuurlijk de BiLE waar we met 
zijn allen lekker een weekend door 
het Limburgse land zullen struinen 
en hopelijk dit jaar iets minder onder-
koeld zullen raken dan afgelopen 
jaar.

Iedereen nog de beste wensen en 
een vruchtbaar en natuurlijk VEEter-
inair jaar toegewenst

Met vriendelijke VEEterinaire groet,

Koen de Kloet

h.t. Voorzitter der Veterinaire Vee Fok-
kers Club “de Uithof”
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Aantreedrede

Geachte honorairleden, 
Geachte E.t.-bestuursleden, 
Geachte medebestuursleden, 
Geachte leden der V.V.F.C. ‘De 
Uithof’, 
Beste Veefokkers.

Nu alweer 3,5 maand zijn wij met z’n 
zessen naar deze dag toe aan het 
werken. Ik denk dat ik ook namens 
mijn bestuur kan spreken als ik zeg 
dat wij ons vereerd voelen hier op dit 
moment te mogen staan en dat wij 
deze kans met beide handen hebben 
aangegrepen. 

De afgelopen 28 jaar is de veterinaire 
veefokkersclub de Uithof steeds 
groter geworden en is het spectrum 
aan activiteiten uitgebreid van puur 
rundveebeoordelen naar wat het nu 
is, een zeer uitgebreid en afwisse-
lend programma wat alle aspecten 
van de landbouwhuisdieren sector 
belicht. Onze vereniging is en blijft 
onverminderd groot en actief en wij 
zullen dit het komende jaar natuurli-
jk doorzetten. Meer dan ooit is dan 
ook de naam Overkoepelend sprek-
end voor ons bestuursjaar. Om deze 
naam eer aan te doen komend jaar 
zullen wij proberen het aanbod ook 
dit jaar weer zeer gevarieerd te houd-
en. 

Zo willen we graag het casu-
istiek-uurtje, wat de afgelopen 
maanden niet heel vaak is gehoud-
en, weer structureler te gaan houd-
en. Om dit ook daadwerkelijk te kun-
nen verwezenlijken hebben wij 

hiervoor Johan/Stefan Leininga 
gevraagd dit samen met mijzelf te or-
ganiseren. Daarnaast hopen we ook 
voor sectoren als geiten niet alleen 
excursies te organiseren maar ook 
hier wat meer diepgang te creëren. 

De activiteiten waarmee de verenig-
ing groot is geworden zullen ook ze-
ker niet ontbreken. Voor het RVB wil-
len wij er graag voor zorgen dat deze 
tot de LSCV vooral gericht wordt op 
melkvee. Als laatste is er in een van 
onze vergadering het idee ontstaan 
om ook de burger één keer per jaar 
bij onze vereniging te betrekken en 
zo ook het beeld van de sector bij 
hen te vergroten. 

Aangezien de kamer en het paarden-
zaaltje in de komende jaren zullen 
verdwijnen willen wij  ons er hard 
voor maken om goede oplossingen 
te vinden voor het paardenzaaltje en 
het nieuwe andro. 

Dan rest mij alleen jullie allemaal te 
bedanken voor de aanwezigheid en 
wij hopen dat jullie net zo veel zin 
hebben in komend jaar als wij.

Met VEEterinaire groet,

Koen de Kloet 
h.t. Voorzitter

(De volledige aantreedrede is te 
lezen op de site)
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Dierennieuws

Eind zomer zijn er op de tolakker wat 
problemen geweest met longworm 
en hier heeft Mohna’s Leentje ook ze-
ker wat last van gehad. Leentje was 
aan het hoesten en leek op het oog 
ook best wat kilootjes kwijt te zijn. Na 
behandeling is dit weer volledig goed 
gekomen en heeft ze haar gezel-
ligheid weer netjes teruggekregen. 
Leentje heeft verder de afgelopen 
maanden rustig haar litertjes gepro-
duceerd, het is niet veel maar wel re-
delijk steady en met mooie gehaltes. 

De schapen zijn bijna allemaal 
drachtig gescand. Alleen voor Heidi 
Rosamunde is het op het moment 
van schrijven nog spannend aangez-
ien ze de laatste keer scannen nog 
te vroeg na het dekken zat. Wij zijn 
dus nog aan het duimen zodat we dit 
jaar ook weer dichterbij ons fokdoel 
komen. Daarnaast hopen we in de 
volgende koeieletters kunnen ver-
melden dat er een aantal ooilammer-
en geboren zijn met de juiste teken-

ing. Voorlopig staan Sander en Victor 
nog bij ons in de wei aangezien er 
wat miscommunicatie was met de 
kinderboerderij waar Sander heen 
zou gaan. Hoe dit afloopt en welke 
ram er nog even een jaartje blijft zal 
als het goed is binnenkort bekend 
worden.

De varkens zijn de afgelopen tijd 
weer geïnsemineerd. Helaas is het 
niet gelukt om Sophie drachtig te 
krijgen en zij is dus 22 november 
afgevoerd naar de slacht. Elise en 
Marline hebben de afgelopen paar 
maanden lekker vertoefd in het stro 
en zullen dit voorjaar hopelijk mooie 
biggen voortbrengen. Als het dit keer 
wel goed is gegaan zullen we ons 
fokdoel hebben bereikt en wij zijn 
dan ook al aan het kijken naar een 
nieuw fokdoel. Het is nog niet zeker 
maar wij zijn aan het kijken of we de 
komende jaren naar een dekbeer toe 
kunnen gaan fokken.
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Gezond zijn en gezond blijven staan voor ons bovenaan. Daarom is 
voor ons diergezondheid meer dan het produceren, verspreiden en 
toedienen van diergeneesmiddelen. Samen met de gebruikers van 
onze producten en diensten willen we werken aan de ontwikkeling 
van kennis, kunde en rendement voor de toekomst. 2017 staat voor 
Boehringer Ingelheim in het teken van uitbreiding en versterking. 
Kortom; een prachtige uitdaging. Wij vinden het belangrijk om te 
benadrukken dat wij - ondanks de veranderingen die dit teweeg 
brengt - op dezelfde wijze voor u klaar staan als u van ons gewend 
bent. Zo hebben wij u in de toekomst nog meer te bieden.

Van boven naar beneden, links: Sonja Broekman, Tomas Sloot, Ingrid van de Pas, Silvia Dol, Cindy Schoonhoven, 
Ferry ten Brinke, Wim Hondelink, Pieter Wiedijk, Monique Driesse, Ruben Tolboom, Ernst Jan Grootenhuis, 
Arjon Velthoen, Harmannus Harkema. Van links naar rechts: Harm Voets, Marielle Melchior, Mark de Vries, 
Martijn Steenaert, Rutger Jansen, Anita Adams, Ludwig ten Broeke, Sander Bouwman, Diana de Rooij, Nico 
Wertenbroek, Mylène Handgraaf. Van boven naar beneden, rechts: Don de Reus, Marcella Kars, Sabine de 
Bekker, Bart van Polanen Petel, Anneke van der Velde, Tom Peters, Hanneke Baart, Jeroen van der Meer, Gerald 
van den Top, Caroline Boverhoff, Aat Niehot, Norah Edery, Douwe de Boer. Ondersteboven: Marion Kalisvaart.

Boehringer Ingelheim bv
vetmedica.nl@boehringer-ingelheim.com

telefoon: +31 (0)72 566 24 11

OOK IN 
2017 STAAN 

WE VIERKANT 
ACHTER U!



10

Excursie: Stichting zeldzame  huisdierrassen

Hallo, 

Wij zijn op een woensdagochtend 
vroeg vertrokken om ons over bijzon-
dere dieren te laten informeren en 
ze te bekijken. We gingen eerst naar 
Wageningen University om daar te 
horen te krijgen hoe de dagverde-
ling in elkaar zat en wat nu precies 
bijzondere huisdierrassen waren. 
We kregen eerst een rondleiding op 
de universiteit van Wageningen zelf, 
waar ze lieten zien waar ze sperma 
van bijzondere huisdierrassen en 
ook diersoorten uit dierentuinen in 
vloeibaar stikstof bewaren. Toen gin-
gen we op pad naar een bedrijf waar 
ze blaarkoppen hadden. De boerin 
legde goed uit wat het bedrijf inhield. 
Ze waren naast biologisch ook nog 
een zorgboerderij. Ze waren sinds 
een paar jaar gewisseld  van HF naar 
blaarkoppen, omdat de boer en zijn 
vrouw het bedrijf over gingen nemen 

en ze tot de conclusie waren ge-
komen dat het houden van blaarkop-
pen financieel interessanter was. Ze 
hebben nu nog maar 1 HF koe van 
vroeger, verder hebben ze ongeveer 
50 blaarkoppen. Ze laten de koeien 
heel lang op de weide en bemesten 
de weide ook niet met kunstmest. 
Verder hadden ze ook nog twee bon-
te Bentheimer varkens. 

We gingen daarna door naar de 
geitenkaasboerderij ‘’de Brömmels’’ 
waar ze een koppel van ongeveer 
honderd bonte geiten hadden. We 
kregen een rondleiding hoe het 
eraan toe ging op de melkerij en 
ook hoe ze molken. Verder had hij 
meerdere bijzondere huisdierras-
sen, waaronder krombekeenden en 
meerdere soorten kippen en duiv-
en. Het was naast een kaasmakerij 
ook een camping en  het hele bedrijf 
had dezelfde bouwstijl. We kwamen 
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Excursie: Stichting zeldzame  huisdierrassen

er wel achter toen we de jaarlingen 
gingen bekijken dat veel dieren Ec-
thyma hadden, we hebben hiernaar 
gevraagd bij de boer. Er hoestten 
meerdere dieren. Hij stond achter 
het idee dat als de jaarlingen buiten 
kwamen, het beter is voor de longen, 
omdat ze meer beweging krijgen en 
dus het hoesten ook minder werd. 

Vervolgens gingen we verder naar 
een hobbyboer, die in het dageli-
jks leven schrijver is. Hij schrijft voor 
verschillende bladen, waaronder 
Landleven. Het leek dan ook net of 
de boerderij zo uit Landleven kwam. 
Hij pacht de boerderij en de grond en 
woont er samen met zijn vrouw die 
ook  schrijfster is. Ze hebben kippen 
die samen met een paar kalkoenen 
over het hele erf lopen. Hij heeft 4-6 
koeien die hij ‘s winters op de grup 
heeft staan. Zomers heeft hij ze in 

de wei staan en gaat hij met zijn bus 
met daarin melkbussen, melkma-
chine (die verrijdbaar is) naar de wei-
de toe. Hier heeft hij een stalen con-
structie staan waaraan hij 4-6 koeien 
kan vastbinden. Dit proces gaat per 
koe en duurt aardig lang, vooral als 
je dit dag in dag uit moet doen. Daar-
naast vertelde hij ook nog dat ze een 
boerderijwinkel hebben met eigen 
honing, ham en melk. We kregen 
zelfs ook nog wat te eten van eigen 
boerderij en het smaakte goed. 

Toen werd het alweer donker en re-
den we naar huis, maar natuurlijk 
moesten we langs de Mac. Om ons 
van avondeten te voorzien. Al met al 
was het een zeer geslaagde en inter-
essante dag. 

Vincent Lubbers
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Lezing: Dierenarts, en dan?

Op deze avond waren de sprekers 3 
afgestudeerde dierenartsen die ver-
telden hoe hun eerste jaren in het 
werkveld verlopen zijn.

De eerste spreker was een diere-
narts die graag aan het werk wilde 
waar hij oorspronkelijk ook vandaan 
kwam, Tubbergen city. Echter had hij 
een LH master en kwam hij terecht 
in een praktijk waarbij hij meer dan 
50% aan gezelschapsdieren onder 
handen nam. Na een jaar besloot hij 
zijn aflopende contract niet te verlen-
gen, de gok te nemen en een andere 
praktijk te zoeken. In Beltrum heeft hij 
deze gevonden, en met werk in de 
vleeskalverensector sloot deze prak-
tijk meer aan bij zijn wens.

De tweede spreker van de avond 
liet zien dat de start van je dierenart-
sencarrière niet altijd soepeltjes ver-
loopt. Door aan de slag te gaan bij 
een praktijk die niet matcht met je ei-
gen ideeën kwam deze meid behoo-
rlijk in de knoei. Na 1,5 maand is ze 
er gestopt met het idee dat het hele 
vak diergeneeskunde niets voor haar 
was. Gelukkig heeft ze (ondanks 
een bedrijfswagen in de prak) haar 
zelfvertrouwen hervonden en is ze 
nu tevreden als LH dierenarts bij een 

andere praktijk.

Als derde spreker was er een 
varkensdierenarts aan het woord. 
Hij is werkzaam in een grote praktijk 
in Someren en heeft in zijn ogen de 
perfecte baan gevonden. Hij is oor-
spronkelijk een stadse man en had 
nooit verwacht in deze sector terecht 
te komen. 

De sprekers hebben duidelijk lat-
en zien dat er een paar hobbels zijn 
aan de start van je carrière en dat je 
vaak even tijd nodig hebt om je draai 
in het vak te vinden. Het werd ons 
ook duidelijk dat het ook helemaal 
niet erg is om af en toe op je bek te 
gaan, zolang je het maar ziet als een 
leerweg. Ook is het belangrijk open 
te staan voor andere sectoren, je car-
rière verloopt nou eenmaal niet altijd 
zo als gepland. Al met al een gezel-
lige en leerzame avond, die natuurlijk 
traditioneel afgesloten werd met een 
borrel in de Veefokkerskamer. Geluk-
kig waren de pas-afgestudeerden 
hier ook niet vies van.

Superdoei.

Lisa en Evelien
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RVB Arkel

Woensdag 9 november was de dag 
dat we mochten RVB’en in Arkel (op 
de boerderij van Ninke-Maike haar 
ouders). Met 21 man sterk verdeeld in 
3 busjes reden we er om kwart over 
7 heen. Helaas nam de bus waarin ik 
zat de verkeerde afslag en waren we 
onderweg naar Den Haag. Gelukkig 
werd de fout snel hersteld en had-
den we maar een kleine vertraging. 

Het begon in Arkel al goed. Er was 
een uitgebreid assortiment van 
koekjes. Ik had mijn keus laten van 
op de boterkoek. Na deze goede 
keuze had ik vol vertrouwen in   mi-
jzelf om een goede score neer te 
zetten bij het beoordelen. Helaas 
was mijn score van het op rij zet-

ten wat teleurstellend. Dit omdat 
we 5 mooie koeien voorgeschoteld 
kregen en de keuze dus erg lastig.  

Het punten ging mij beter af 
en had daarbij nog een onder-
linge weddenschap gewonnen. 
Na nog even na te hebben gezet-
en was het tijd om weer richting 
Utrecht te vertrekken. Onderweg 
moesten we natuurlijk nog wel 
even bij de MAC langs. Ons bus-
je had genoeg aan 24 hamburg-
ers. Al met al was het een gezellige, 
maar zeker ook educatieve RVB. 

Lennert Klasen 

11 novem
ber

Foto´s zijn van RVB Herwijnen
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Schapen scannen

Schapen scannen op de Tolakker

De ram had de ooien inmiddels weer 
bezocht, en dat betekent drachtige 
schapen. Althans, dat is de bedoe-
ling. Om daar achter te komen gin-
gen we met een groepje Veefokkers 
een paar schapen van de Tolakker 
scannen. Na een korte intro over hoe 
het scannen precies in z’n werk ging 
en er een paar schapen voorgedaan 
waren, mochten we in groepjes 
van twee à drie het zelf gaan doen. 
Één iemand schreef steeds op welk 
schaap er drachtig dan wel gust 
was, terwijl de rest de schapen ving 
en scande. Als we de schapen gust 

vermoedden, werd dat nog event-
jes gecontroleerd voor de zeker-
heid, maar helaas bleken er heel wat 
schapen echt gust te zijn. Die mocht-
en dus nog een keertje bij de ram in 
de komende weken. Gelukkig waren 
er ook veel schapen wel drachtig, en 
die mochten na afloop weer terug 
de wei in. Als ‘makke schapen’, wat 
ze natuurlijk ook zijn, liepen ze ke-
urig mee naar het weiland. Het was 
een leuke middag en over een paar 
maanden kunnen we dus weer lam-
metjes verwachten!

Maaike Rölling
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Lezing: Belgisch blauw

Beste Veefokkers,

Heeft iemand van jullie wel eens een 
luxe Belgische blauw dikbil kalf, weet 
je wel echt zo’n dikkerdje op van 
die luciferstokjes, op een natuurli-
jke manier ter wereld zien komen? 
Neeh? Ja ik dus ook niet. Genoeg 
reden voor mij om op 24 November 
J.L. de lezing “Belgisch witblauw” bij 
te wonen. Iris Kolkman, dierenarts er-
gens in Belgie, kwam ons die avond 
vertellen over haar onderzoek naar 
natuurlijke afkalving bij voornamelijk 
Belgisch witblauw, maar ook zeker 
niet te vergeten bij verbeterd rood-
bont!

Nadat iedereen een lekker bakkie 
pleur of koppie thee de Oesopha-
gus had laten passeren kon het ver-
haal beginnen. Al snel werd duidelijk 
dat de oorzaak van het probleem, 
hoe kan het ook anders, de mens 
was. Jarenlange selectie op meer 
bespiering heeft er uiteindelijk toe 
geleid dat het “dikkerdje” het bek-
ken niet meer kan passeren. Met als 
gevolg dat al die “dikkerdjes” tegen-
woordig via de zijkant ofwel een keiz-
ersnede ter wereld moeten komen.

Deze avond werd ons gelukkig ook 
verteld dat het anders kan en miss-
chien ook wel anders moet. Van groot 
belang hierbij was om koeien te fok-
ken met een voldoende groot bek-
ken. Om dit te weten te komen was 
er een handig instrument waarmee 
men rectaal zowel de breedte als de 
hoogte vast kon stellen en als deze 
aan een bepaalde maat voldeed 

was een normaald verlopende par-
tus goed mogelijk. Zei het niet dat , 
koeien met een groter bekken vaak 
ook een kalf op de wereld zetten met 
ook een groter bekken. Je voelt hem 
aankomen heh? Ook dit gaat niet 
passen en zal dan ook vaak leiden 
tot het welbekende kruis op kruis, of-
wel het “dikkerdje” kan er nog steeds 
NIET uit.

Gelukkig was er ook hier weer een 
oplossing voor, namelijk: gerichte sti-
erkeuze. Als men bij het insemineren 
van een koe met een groot genoeg 
bekken (die je dus van tevoren meet) 
een stier gebruikt die kleinere kalv-
eren vererft met in de eerste weken 
post-partum een explosieve groei. 
Dan is het uiteindelijk toch goed mo-
gelijk dat, (je voelt het aankomen 
heh? Het wordt een Happy End!) 
het iets kleinere “dikkerdje” op een 
natuurlijke manier ter wereld komt!!! 
Kortom, het was een leerzame 
avond!

Groetsels, 
Jeroen van Oort

24 novem
ber
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Boerenbloed

Ik ben Remco Vos, ik kom van een 
varkensbedrijf in Sellingen, Gro-
ningen. Wij hebben een kleine 500 
fokzeugen en ongeveer 300 vlees-
varkens. Ik studeer diergeneeskunde 
om uiteindelijk ook veearts voor vark-
ens te worden, dit was al van jongs 
af aan mijn passie. Mijn vader werkt 
samen met een medewerkster en in 
het weekend en vakanties met mij en 
mijn broer. Onze fokstapel bestaat 
vooral uit topigs 20 zeugen en voor 
de rest uit zuivere NL’s . Wij fokken 
ons eigen fokmateriaal , de zuivere 
NL’s met de hoogste index worden 
aangedekt met een Z-lijn beer, om zo 
de topigs 20 vermeerderingszeug te 
produceren. Regelmatig hebben we 
uitwisseling met Topigs Norsvin om 
de indexen bij te werken. Wij fokken 
onze mestbiggen met als beer de Ty-
bor G. Wij verkopen onze biggen aan 
vleesvarkensbedrijven en leggen het 
restmateriaal zelf op.

Wij zitten in het star concept van 
Vion, dit betekent dat onder andere 
de biggen meer ruimte hebben(0.4 
m2 ten opzichte van normaal 0.3m2) 
en afleidingsmateriaal hebben en 
dat de zeugen nestel materiaal heb-
ben in het kraamhok. Ook hebben 
de zeugen en biggen de beschikking 
over stroruiven. 

We hebben varkens op 2 locaties in 
Sellingen, thuis op de boerderij heb-
ben we de zeugen en gedeeltelijk 
de gespeende biggen liggen. De 
dragende zeugen zijn huisgevest in 
2 grote groepen met voerstations, 
dit om het welzijn van de zeugen zo 

hoog mogelijk te houden. De big-
gen worden huisgevest in biggenaf-
delingen in groepen, gerangschikt 
op leeftijd, geslacht en gewicht. Er 
is op ons bedrijf een jaarproductie 
van rond de 15000 biggen. De big-
gen blijven 4 weken bij de moeder, 
dan worden ze ‘’gespeend’’, waarna 
ze 5 tot 6 weken in de biggenafde-
ling verblijven. Als ze het gewicht 
van rond de 25 kilo hebben bereikt 
worden ze verkocht aan vaste vlees-
varkensbedrijven. Wij voeren onze 
biggen mengvoer van de voerlev-
erancier Rothkötter en onze zeugen 
van P. Bos.  Wij dekken onze zeugen 
doormiddel van KI, dat betekent dat 
er sperma van goed uitgezochte ber-
en bij ons wordt afgeleverd voor de 
inseminatie van de zeugen. Op deze 
locatie komt ook elke donderdag nog 
een uitzendkracht van het uitzend-
bureau Abiant om de kraamhokken 
schoon te spuiten. We werken met 
een weeksysteem, dit betekent dat 
er elke week biggen worden gebor-
en en afgeleverd, dit omdat naar 
onze mening dan het risico van ter-
ugkomers uit de dracht zo klein mo-
gelijk en beperkt is en om het werk 
zo gelijkmatig mogelijk te verdelen 
over de weken.

Op onze andere locatie hebben we 
de rest van de gespeende biggen, 
het restmateriaal, dat niet verkocht 
kan worden, leggen we daar ook op 
als mestvarken en we hebben daar 
ook ons opfokmateriaal  gehuisvest. 

Bij ons loop dierenarts Daniël struik 
van dierenartspraktijk Noord-Ned-
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erland. De functie van de dierenarts 
in de varkenshouderij is meer bedri-
jfsbegeleiding dan het genezen van 
dieren. Dit komt omdat er meer naar 
groepsgezondheid moet worden 
gekeken dan de gezondheid van het 
individu, zodat de kosten en de uitval 
zo klein mogelijk zijn en de groei zo 
hoog mogelijk. De dierenarts staat 
nu ook veel meer in contact met de 
voerleverancier, omdat zij samen de 
boer moeten ondersteunen om de 
big zo goed mogelijk en efficiënt te 
laten groeien.

Remco Vos 
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Onderonsje

IN ’T KORT

Naam: Matthijs Willemse

Leeftijd: 21 jaar

Geboorteplaats: Gorichem

Woonplaats: Leerdam

Functie: Werkzaam bij de VAD  
(Veterinaire Algemene Dienst)

Hoe ben je bij de VAD terecht ge-
komen?

Ik kom zelf van een melkveebedri-
jf met 70 koeien, waardoor mijn in-
teresse voor de veehouderij al op 
vroege leeftijd werd gewekt. Na de 
middelbare school heb ik de opleid-
ing melkveehouderij op het wellant-
college te Houten gevolgd. Tijdens 
de opleiding heb ik 4 weken stage 
gelopen in de rundveestal van de 
Tolakker, waar ik het erg naar mijn 
zin heb gehad. Na mijn diploma te 
hebben gehaald ben ik 6 weken 
aan de slag gegaan op een groot 
melkveebedrijf met 400 koeien en in 
deze tijd kwam er een vacature vrij 
bij de VAD waar ik op heb gesollic-
iteerd en zodoende ben ik hier sinds 
17 augustus 2015 werkzaam.

Wat zijn je favoriete werkzaam-
heden bij de VAD?

Het koeien voeren in de rundveestal 
’s ochtends vroeg vind ik een rust-
gevend en mooi moment van de 
dag. Daarnaast behoren landwerk 
zoals maaien en mest uitrijden tot 
mijn favoriete werkzaamheden.

Hoe vind je het om met studenten 
te werken?

Ik werk eigenlijk weinig met student-
en, maar heb wel veel met mijn colle-
ga’s te maken. Dit vind ik een prettige 
bijkomstigheid ten opzichte van het 
boerenbedrijf thuis. Je maakt tussen 
de werkzaamheden door een praatje 
met elkaar en op de vrijdagmiddag-
borrel leer je elkaar weer op een an-
dere manier kennen dan tijdens het 
werk.
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Hebben je collega’s je al een bij-
naam gegeven?

‘Daar moeten jullie zelf maar ach-
terkomen’

Uit betrouwbare bronnen hebben we 
vernomen dat Matthijs nog weleens 
loopt te gapen en het woord Nijlpaard 
regelmatig over de Tolakker schalt. 

Wat zou je graag nog willen leren 
bij de VAD?

Ik vind het fijn om afwisselende 
werkzaamheden uit te voeren en 
een van de werkzaamheden is het 
sleutelen aan machines. Dit is iets 
waar nog veel winst op te behalen 
valt voor mij en ik hoop dat ik hier 
komende jaren aan kan werken.

Wat zijn je hobby’s?

Van jongs af aan speel ik al tafelten-
nis. Een andere hobby is het show-
en/voorbrengen van melkkoeien op 
rundveekeuringen. Dit doe ik vaak 
met koeien van mijn achterneef 
samen met mijn zus. Het is een leuke 
uitdaging om een koe met karakter 
netjes door de keuring te leiden.

Daarnaast ga ik graag uiteten, maar 
voor koken ben ik niet in de wieg ge-
legd, dat heb ik misschien drie keer 
in m’n leven gedaan.

Waar zie je jezelf over tien jaar?

Dit vind ik een moeilijke vraag, want 
ik weet het nog niet precies. Toch zie 
ik mezelf zich nog steeds wel bij het 
VAD werken indien dit mogelijk is, 
want ik heb het naar mijn zin en het 
is een mooi leerbedrijf.

Heb je nog een wijze raad voor de  
Veefokkers?

Probeer mee te denken met de 
veehouder door met praktische 
oplossingen te komen, hiermee zal 
je ver komen!





Product en bestelinformatie: 
NML health B.V., Weesp | Tel: 0294 455 666 | Fax: 0294 - 430830

THE NATURAL POWER OF HONEY

Zalf met honing, essentiële oliën 

en cardiospermumextract

• Vertrouwd product, wetenschappelijk onderbouwd

• Honingenzymen zijn zuiverend en verzachtend

• Indien nodig afdekken met een wondgaasje

• Verkrijgbaar in verpakkingen van 10g, 30g en 180g
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Fostfaatrechten en derogatie

Op de valreep van afstuderen toch 
nog even een stukje schrijven. Zeg 
maar. Iets waar ik eigenlijk  nooit 
goed in was. Maar eigenlijk is het 
ook wel de moeite een stukje te 
schrijven. 

De lezing begon voor de pauze ei-
genlijk met een verhaal dat voor de 
ouderejaars die het meer volgden 
zeg maar en er wat meer van wisten 
als onnodig. Gelukkig sprak je ook 
mensen die dit deel eigenlijk wel erg 
nuttig vonden zeg maar. 

Na de pauze kwam er dan voor de 
iets meer geïnformeerde student 
wat extra diepgang. De woorden 
eigenlijk en zeg maar werden iets 
minder en duidelijk werd via wel-
ke mazen in de wet en “haakjes” 
in Brussel wij wel of geen illegale 
staatssteun krijgen zonder dat wij 
iets anders doen als eerst. Dit heeft 
te maken met “haakjes”. 

Ook werden onze huidige en vorig 
staatsecretaris besproken. Van Dam 
komt recht uit de kroeg en heeft een 
erg belangrijk koffertje waardoor hij 
in Brussel voor ambtenaar aangez-
ien werd en zijn ambtenaar als 
staatssecretaris werd begroet. Iets 
waar Dijksma geen last van had.. 
Nee die kwam eigenlijk alleen direct 
uit de Snackbar zeg maar. 

Inhoudelijk in een notendop kwam 
naar voren dat: 10% fosfaat in 2017 
het land uit moet, willen wij de 
derogatie behouden. Dit kan door 
minder fosfaat: 

- In het krachtvoer te duwen 
(voerspoor) dit is verantwoor-
delijk voor ong. 3% kwestie 
van andere grondstoffen. Dit is 
voor Brussel nodig en vooral 
papieren waarheid… Ander 
fosfaat zoals gehalte in de kuil 
wordt niet meegenomen… Stuk-
je inschatting politiek, als het op 
papier maar klopt. 

- Koeien via stoppers slachten 
(deze krijgen een voorschot op 
de verkoop van fosfaatrechten 
nog dit jaar). Dit is vrijwillig ges-
chat op 3%.

- Dan blijft er nog 4% over. Dit 
wordt geregeld via de melkfab-
rieken. 

- Boeren die niet gegroeid 
zijn sinds de peildatum mo-
gen hun koeien houden en 
melk blijven leveren. 

- Boeren die volledig   
grondgebonden zijn, zijn ook 

 uitgezonderd

- De rest van de boeren 
moet 4% inleveren; ofwel 4% 
minder melk leveren of 4% 
minder GVE (grootvee-een-
heden wat gelijk staat aan 1 
volwassen koe) 

*De oplettende lezer snapt 
natuurlijk dat die 4% waarschi-
jnlijk 5 a 6 % wordt door de 
uitzonderingen…
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Nu nog politiek regelen. Ik zal alle 
vragen of de uitzonderingen ach-
terwege laten omdat ik al over het 
woordquotum van de redactie zit. 

Als alles goed gaat mogen we met 
dit bovenstaand pakket in 2018 met 
een schone lei onderhandelen over 
Derogatie nu zitten we in een over-
tredende situatie.. Als veroordeelde 
een grote bek hebben is niet heel 
handig zeg maar..

Afgesloten met een biertje in de 
kamer waar de plannen voor een 
Duitse jonveestal, een slachthuis en 
een restaurant in een toren met gri-
jphand waar je zelf je big mac kan 
maken voorbij kwamen. Degene die 
er niet bij waren… Volgende keer na 
de lezing een biertje bij de VVFC! Je 
kunt niet alles lezen in de koeienlet-
ters.

Jens van Rijssel

(Dierenarts in de toekomst, maar 
Veefokker voor altijd)
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Lezing: Melktechnieken

Op dinsdagavond 6 december 
werd in het microscopiezaaltje de 
lezing over melktechniek georgani-
seerd door de Rundementcommis-
sie. Zo’n 15 enthousiaste studenten 
hebben die avond de presentaties 
van René van Voorthuizen (DeLaval) 
en Hans Miltenburg (GD) bijge-
woond. René van Voorthuizen ging 
van start met een presentatie over 
(robot)melken en de techniek die 
daarachter zit. Denk hierbij aan het 
verschil in melkstellen, ABCD fases 
etc. Voornamelijk werd de techniek 
van ‘het blauwe merk’ aangehaald, 
met zo nu en dan een uitstapje naar 
de techniek van ‘het rode merk’.  
De lezing van Hans Miltenburg van 
de GD ging over de invloed van 
melktechniek op uiergezondheid. 
Hoe uierhygiëne wordt beïnvloed, 
wat risicofactoren zijn voor masti-
tis en hoe een melkrobot daar inv-

loed op uitoefent. Rond een uurtje of 
tien werd de presentatie van Hans 
Miltenburg verstoord door de secu-
rity van het Andro. We moesten het 
zaaltje uit. Na een stevige onderhan-
deling, zonder resultaat, moesten 
we het zaaltje toch verlaten. Omdat 
Hans Miltenburg nog niet klaar was 
met zijn presentatie, werd besloten 
deze voort te zetten in de VVFC 
kamer. Tot half 12 hebben we knus 
in de VVFC kamer geluisterd naar 
de koppeling van wetenschappeli-
jke kennis met de praktische ervar-
ing rondom melktechniek met de 
relevantie voor uiergezondheid.  
Al met al een mooie avond over de 
ins en outs van melktechniek en de 
koppeling naar de praktijk. Het werd 
uiteindelijk een latertje, maar wat 
was het leerzaam! 

Lisa Smeets

Ook in 2017 willen we gezamenlijk met u werken aan een
gezondere veestapel, een hogere efficiency en een nog beter
rendement op uw bedrijf.
ForFarmers: For the Future of Farming. www.forfarmers.nl

Samen openingen creëren for the future of farming
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Ook in 2017 willen we gezamenlijk met u werken aan een 
gezondere veestapel, een hogere efficiency en een nog beter 
rendement op uw bedrijf. 
ForFarmers: For the Future of Farming. www.forfarmers.nl

Samen openingen creëren for the future of farming
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A-2 melkexcursie

A2-melk – wat kun je ermee?

De A2, het klinkt vertrouwd in de oren. 
Eenieder na u heeft weleens gebruik 
gemaakt van deze vijfbaanssnelweg 
die het Sticht met ’s lands hoofd-
stad verbindt. Maar wat heeft dat 
met melk te maken? Waarom zien 
we A2A2 tegenwoordig in de super-
markt staan? Meer dan 25 Veefok-
kers besloten mee te gaan naar Eco-
boerderij de Haan om een antwoord 
op deze vragen te krijgen. 

Ik zal een beeld proberen te schet-
sen. Een stal voor 120 koeien; een 
boerderijwinkel vol A2-kaas, A2-melk 
en A2-yoghurt, vergezeld door een 
stapel boeken over melkeiwitten; een 
trotse boer met 60 Guernsey koeien; 
een huis waar de bijbel zegevierde 
en dát huis vol Veefokkers; Om de 
situatie compleet te maken waren er 
de sprekers. Pieter Kluyver, reeds tien 
jaar bezig Guernsey en A2 melk in de 
markt te zetten en boos op de weten-
schap die de positieve effecten van 
A2 melk als zeer mager bestempelt. 
En Kasper Hettinga, universitair hoof-
ddocent zuivelkunde in Wageningen 
en zeer kritisch over de positieve ef-
fecten van A2-melk. 

Alle ingrediënten voor een pittige 
discussie aanwezig. En die discus-
sie kwam er. Na een minicollege 

melkeiwitten van Kasper (wist u bi-
jvoorbeeld dat stremsel de k-caseïne 
ontlaadt en daardoor beta-caseïne 
samenklontert?), barste de discus-
sie los. Welk gen was er eerder, A1 
of A2. Voorstanders van A2 geven 
de schuld van A1 aan domesticatie 
van melkvee, onderzoek zegt ons dat 
miljoenen jaren terug het A1 gen ook 
voorkwam. Kasper zet vraagtekens 
bij de bewijsvoering, Pieter vindt 40 
chinezen met darmproblemen ge-
noeg bewijs. Beide mannen waren 
uitstekend voorbereid op een discus-
sie en waren op de hoogte van alle 
feiten. 

Gelukkig werd moddergooien 
voorkomen, was de avond een groot 
succes en zagen beide mannen 
een kans. Na de discussie werden 
handen ineengeslagen, visitekaart-
jes uitgewisseld en een samenwerk-
ing in de toekomst uitgestippeld. En 
zeker niet minder belangrijk is het 
feit dat de Veefokkers alle feitjes over 
A2-melk kunnen opdreunen. Mocht 
u nieuwsgierig zijn geworden en 
wilt weten wat u met A2-melk kunt, 
spreek eens een deelnemer aan. Zij 
kunnen u er alles over vertellen. 

Joost Boerrigter

U heeft de
amibtie om
te groeien

Wij helpen
u met

de juiste
middelen

WWW.DE-HEUS.NL
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Lezing: Vleeskuikenstallen

Op welke manier beïnvloedt de stal-
inrichting het leven en welzijn van 
vleeskuikens? Op deze vraag werd 
op dinsdag 20 december antwoord 
gegeven door twee sprekers.

De eerste spreker was Bart Alders, 
een specialist op het gebied van 
stalinrichtingen bij het bedrijf Ven-
comatic in Eersel. Hij is in 2015 af-
gestudeerd als agrotechnoloog in 
Wageningen en direct na zijn studie 
aangenomen bij zijn stagebedrijf 
Vencomatic. In zijn presentatie heeft 
hij de nadruk gelegd op het on-farm 
hatching concept. Zoals de naam al 
doet vermoeden, komen de kuikens 
in dit concept uit het ei in de stal in 
plaats van de broederij. Bevruchte 
eieren worden 18 dagen voorge-
broed in een broederij en de laatste 
drie dagen tot uitkomst (‘hatch’) in 
de stal waar ze hun verdere leven 
zullen verblijven. Vencomatic heeft 
twee systemen waarin dit concept 
wordt toegepast: de Patiostal en 
het X-treck systeem. Een Patiostal 
bestaat uit drie compartimenten en 
zes verdiepingen en hierin kunnen 
tot wel 180.000 vleeskuikens per stal 
gehouden worden. Het X-treck sys-
teem is een oplierbaar railsysteem 
dat in een traditionele grondstal kan 
worden gebouwd. In beide syste-
men komen kuikens uit het ei in de 
stal en vallen een stukje naar bened-
en, zodat ze terechtkomen op stroo-
isel waar ze meteen voer en wa-
ter tot hun beschikking hebben. In 
de broederij komen kuikens in een 

broedkast uit het ei. De vroege vo-
gels hebben pech, ze moeten soms 
wel drie dagen wachten totdat ze 
voor het eerst water en voer krijgen. 
Ze overleven dit door de dooierrest in 
hun lichaam, wat een soort ‘luncht-
rommeltje’ is. Uit onderzoek is ech-
ter gebleken dat kuikens die meteen 
water en voer kunnen opnemen, een 
beter ontwikkeld immuunsysteem en 
darmstelsel hebben. 

De tweede spreker van de avond 
was dr. Bram Bos. Hij is senior-onder-
zoeker bij Wageningen Livestock 
Research. In deze functie houdt hij 
zich bezig met onderzoek naar sys-
teeminnovaties en verduurzaming 
in de veehouderij. Vanuit deze rol 
is hij betrokken geraakt bij het ont-
werpen van een duurzaam stalcon-
cept voor vleeskuikens, de Wind-
streekstal. In zijn presentatie heeft hij 
verteld over de totstandkoming van 
de Windstreekstal vanuit een grote 
brainstormsessie met verschillen-
de partijen, waaronder veehouders, 
dierenartsen, onderzoekers en de 
slachterij. Uiteindelijk is de Wind-
streekstal gebouwd in Raalte en in 
november 2015 in gebruik genomen. 
De Windstreekstal is een blikvanger 
in de omgeving, door zijn gebogen 
dakvorm en hoge open voorgevel. 
Er is alleen natuurlijke ventilatie en 
de energievoorziening van de stal 
is afkomstig van de zonnepanelen 
op het dak. De vleeskuikens in de 
stal zijn van een traag groeiend ras. 
Een interessante vraag, waar helaas 20

 d
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geen eenduidig antwoord op is ge-
komen, is of traag groeiende rassen 
eigenlijk wel in het kader ‘duurzaam’ 
passen vanwege hun langere verbli-
jftijd op een bedrijf.

Toen de lezing afgelopen was, was 
er nog tijd voor een biertje in de 
Veefokkerskamer. Zoals gewoonlijk 
gingen tijdens dit napraten de beste 
verhalen en meest interessante dis-
cussies over tafel. Dus een tip van 
een inmiddels al doorgewinterde 
Veefokker aan alle andere student-
en: blijf vooral even nazitten met een 
biertje!

Groeten! 

Fiona van Kaam
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Casuïstiekenuurtje varken

Op woensdagavond 21 december 
was er weer een casuïstiekuurtje 
georganiseerd door de Varkens com-
missie. Deze keer zou de avond in het 
thema staan van Influenza en Sal-
monella op varkensbedrijven onder 
begeleiding van Peter van der Wolf 
van IDT (Integrated DNA Technol-
ogies). De avond begon met koffie, 
koekjes, en promotiemateriaal van 
de farmaceut. Ownee! Studiemate-
riaal;). Terwijl iedereen het koekje in 
zijn holle kies aan het stoppen was 
vertelde Peter heel gepassioneerd 
over het bedrijf waar hij voor werkt, 
IDT. IDT is een Duits bedrijf dat vac-
cins produceert voor de veterinaire 
en humane gezondheidszorg, maar 
doet ook veel aan onderzoek en pro-
ductie van andere geneesmiddelen. 

Er werd ons gevraagd of we met de 
Salmonella of met de Griep wilde be-
ginnen. Aangezien 20% van de aan-
wezige studenten hoestten en nies-
den en er (ogenschijnlijk) niemand 
met een natte onderbroek zat werd 
al snel de keuze gemaakt voor Griep. 
Griep komt veel voor onder de Ned-
erlandse varkenspopulaties en zorgt 
hier en daar voor schade. Bij een 
griepuitbraak kunnen alle diergroep-
en op het bedrijf verschijnselen zoals 
longontsteking, koorts, verminderde 
voeropname, etc. vertonen. Buiten 
een goede biosecurity en optimale 
gezondheidsstatus van de varkens 

is vaccineren eigenlijk de enige op-
tie om de kans op een griepuitbraak 
te verkleinen. IDT biedt de optie om 
neusswabs bij de klinische repre-
sentanten te nemen om met PRC te 
kijken of er inderdaad griepvirus aan-
wezig is. Deze test biedt extra hand-
vatten voor de vervolgstappen in de 
behandeling voor de varkenshouder 
en zorgt ervoor dat IDT continu op de 
hoogte is van de aanwezige griepvi-
rus subtypes, zodat passende vac-
cins gemaakt kunnen blijven worden. 
Ook werd nog even bediscussieerd 
of er een gevaar is op het overgaan 
van de huidige vogelgriep op vark-
ens en mensen. Ik wil jullie niet bang 
maken, maar dit risico is er! 

Een dik vet uur later waren we nog 
steeds niet uitgepraat over griep, 
echt heel interessant! We hebben 
besloten om op een ander moment 
over Salmonella te praten want een 
aantal mensen moesten weg, waar-
onder ik. Op mij stond nog een dikke 
kalkoen te wachten die geslacht wil-
de worden voor de kerst!

Rick van Hout
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Weet jij van welk bekend veefokkerskoppel deze baby is? 

Het antwoord staat ergens in deze koeieletters verstopt, succes met zoeken!
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Internationaal: O jeito brasileiro

Na mijn bachelor voorspoedig af-
gerond te hebben begon mij, ’s na-
chts als ik alleen thuis was, een bek-
lemmend gevoel te bekruipen. Een 
leven vol stress, geploeter, digitale 
controle op je onprofessionele ge-
drag en bovenal een leven zonder 
humor. Met andere woorden: De 
Master. Omdat ik deze graag nog 
héél even wilde uitstellen besloot 
ik om eerst de onderzoeksstage te 
doen. Bij landbouwhuisdieren ben ik 
gaan rondvragen of men daar stage-
plaatsen wist. Slechts twee vereisten 
had ik hiervoor: pluimvee en buiten-
land. In eerste instantie was het plan 
om drie maanden door te brengen op 
het Russische platteland, na proble-
men met goedkeurig hiervoor kwam 
de mogelijkheid om mijn onderzo-
ekstage te doen aan de Universiteit 
van São Paulo. Deze mogelijkheid 
om drie maanden te studeren in mijn 
geliefde América Latina heb ik direct 
gegrepen. Met Braziliaanse chillheid 
was het vanuit São Paulo binnen 
één dag goedgekeurd en kon er een 
vliegticket gekocht worden. Voor de 
zekerheid heb ik maar geen retour-
ticket aangeschaft, achteraf gezien 
juist omdat de drie maanden zijn 

uitgelopen tot zeven. Vlak voor de 
landing heb ik mijn eerste en enige 
angstmoment meegemaakt. Toen 
het vliegtuig in de vroege ochtend 
een draai maakte boven São Paulo 
vroeg ik me serieus af waar ik ook 
alweer mee bezig was. Hoewel ik 
New York en Lima als grote steden 
onthouden heb is São Paulo toch de 
overtreffende trap. Rondom stonden 
wolkenkrabbers tot aan de horizont, 
tien-baans-snelwegen met miljoe-
nen auto’s kronkelden zich door de 
stad en de lucht was bezaaid met he-
likopters. Utrecht is een dorpje waar 
de kerktoren nog steeds het hoogste 
gebouw is. São Paulo is met 20 mil-
joen mensen een metropool en de 
grootste stad op het zuidelijk halfrond.

Ongekende mogelijkheden en ding-
en om te doen in “Sampa”, zoals de 
Paulistanos hun stad noemen. Als 
serieuze student kwam ik natuurlijk 
vooral om te studeren. De eerste dag 
na mijn aankomst ben ik vol ijver en 
vlijt naar de “faculdade de medicina 
veterinária” getogen om daar mezelf 
voor te stellen en direct aan het werk 
te gaan. “O jeito brasileiro” (de Bra-
ziliaanse manier) is toch iets anders. 
Een uitgebreide rondleiding over de 
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hele campus, faculteit en een uitge-
breide lunch vielen mij ten deel. Het 
idee was om twee weken op het 
laboratorium te blijven en daarna 
twee weken mee te lopen met een 
pluimveedierenarts op het platteland 
om monsters te verzamelen. Een 
stil dorpje temidden van koffieplan-
tages werd voor twee weken mijn 
thuis. De pluimvee industrie in dat 
gebied is enerzijds hypermodern en 
anderzijds hopeloos ouderwets. Een 
bedrijf had 3 miljoen leghennen en 
alles tot in de puntjes geregeld, een 
ander bedrijf gebruikte kooitjes uit de 
jaren ’60 en hadden eigenlijk geen 
idee hoeveel kippen ze nou eigenlijk 
hadden.  DA: Hoeveel kippen 
zijn er dood ? Veehouder: veel! DA: 
maar hoeveel procent van het to-
taal dan? Veehouder: Ja hallo! Veel 
te veel!  Op die manier is het 
wel eens lastig zaken doen, zeker als 
de temperatuur tegen het middaguur 
de 38*C bereikt. Een groot probleem 
in de Braziliaanse pluimvee indus-
trie is dan ook hittestress, vooral bij 
vleeskuikens is de uitval hoog door 
de warmte. Een ander probleem, en 
gedurende drie maanden ook mijn 
probleem, is het vaccinatiebeleid 
met betrekking tot Infectieuze Bron-

chitis. Sinds 1979 zijn er geen nieuwe 
vaccins toegestaan terwijl het virus 
vrolijk doormuteert, uitbraken en ver-
liezen zijn het gevolg. Op dat gebied 
blijft Brazilië als ’s werelds derde 
producent van kippevlees toch een 
beetje achter. Mijn taak was om te 
bekijken of vaccinatie verhoogde 
variatie van het virus veroorzaakt. 
Een onderzoeksstage die zeker de 
moeite waard was, alleen al omdat ik 
nu zeker weet dat ik niet op een labo-
ratorium wil werken. Al met al heb ik 
veel geleerd, wetenschappelijke din-
gen en natuurlijk O Jeito Brasileiro: 
Portugees spreken, je niet druk mak-
en en vanzelfsprekend ook uitgaan 
tot 8 uur ’s ochtends. Straten met 
rijen fancy nachtclubs, gezellige bar-
retjes met een liter bier voor 1 ekkie 
en de hele nacht buiten dansen om-
dat het toch niet koud wordt. Lijkt het 
je ook leuk om je onderzoeksstage 
te doen in Sampa? Neem dan even 
contact op want São Paulo heeft 
toch wel nét iets meer te bieden 
dan de Cambridgebar en De Kneus. 

Julian Huijboom
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Kers(t)verse dierenarts en dan?

Het ene moment riep ik nog heel 
stoer dat ik nog laaaang niet afges-
tudeerd was en nog ruim een jaar te 
gaan had en de volgende dag stapte 
ik in een net jurkje het acedemiege-
bouw binnen om mijn handtekening 
onder de welbekende bul te zetten. 
Ik, broekie van 24, dierenarts. Wat er 
met dat laatste studiejaar gebeurd is, 
is me een raadsel.

Ik had het geluk dat ik nog voor mijn 
afstuderen een baan gevonden had 
en daar meteen kon beginnen. De 
eerste weken voelen als stage, je 
kent je collega’s nog niet en bent 
iedere dag veel te vroeg op werk. 
Langzaamaan slijt het nieuwe eraf 
en begin je je te beseffen dat dit geen 
stage is… 

De eerste visites die ik alleen reed 

gingen allesbehalve soepel. Hon-
derd keer teruglopen naar de auto 
omdat je iets vergeten bent, dan 
breekt de conus van je spuit waar-
door je weer terug naar de auto moet 
en vervolgens laat je je naald door 
de roosters vallen waarna je nog een 
keer kunt lopen. Hier werd ik steeds 
beter in: ik ga nooit meer de stal in 
zonder mijn zakken vol reserve! 

Ook qua handelingen viel het me 
even tegen om er alleen voor te 
staan. Bij een ervaren dierenarts li-
jkt alles zo makkelijk en gaat het zo 
soepel! Gelukkig bleek al vrij snel dat 
de handigheid vanzelf komt; na twee 
maanden werken gaat het allemaal 
al veel gesmeerder dan in die eerste 
week ;) Het tempo ligt nog niet zo 
hoog als bij mijn collega’s, maar wat 
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geeft het een kick als het nu ein-de-li-
jk eens lukt om dat kalf in de wond te 
tillen tijdens een keizersnede! Wat is 
het fijn als je die hele rij koeien over-
tuigend drachtig kan scannen en 
hoe trots ben je als je (naar je gevoel 
na úren) toch die teruggeslagen po-
ten goed kunt leggen en die kop er-
bij kunt halen tijdens een verlossing. 
Vooral als je baas naast je staat voor 
het geval dat het je niet zou lukken 

Dierenarts zijn is een enorm fijne 
bezigheid. Ik mis alle gezelligheid 
en drukte van Utrecht enorm, maar 
heb er iets heel moois voor terug 
gekregen! 

Sophie Versteegen
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Nick L.:  
Is dat niet een fles van 
één liter? 
Ninke Maike vd W.:  
Nee, 100cl.Janna v V.:  

Ik heb aan een 
zwarte worst gelikt!

Pauline:  
Zijn jullie klaar-
gekomen met WDH?

Iris v. D.: 
Geven die ook melk dan?
(Over dubbeldoelkippen)

Are you tokking 
to me?
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Nick L.: 

liter?
Ninke Maike vd W.: 
Nee, 100cl.

Tom G.K.:  
Ik ga morgen mijn 
eerste baby maken.

Eric L.: 
Hej Max, wat is de achter-
naam van je zusje?

Bas T.:  
Is dat niet je 
eigen zakje?

Nick L.:  
Nee dat is niet 
mijn eigen zakje. 
Ik zat er alleen 
maar mee te spelen. 

(Over theezakjes)
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